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Valného zhromaždenia sa zúčastnili: 

Martin Drahovský, Oľga Miháliková, Peter Beňuška 

Ostatné Valné zhromaždenie ACE Architektonickej rady Európy sa konalo v Bruseli v dňoch 30 novembra 

a 1 decembra 2012 spolu s kolokviom organizovaným  v spolupráci s Generálnym riaditeľstvom podnikov 

a priemyslu  Európskej komisie pod názvom „Architektúra  2020“. 

Po prijatí programu nasledovalo schválenie správy a rezolúcií z minulého valného zhromaždenia ( z 27 
apríla 2012 v Amsterdame) a predstavenie aktivít prezidentky Selmy Harington ( Írsko).   
Jednou z nevďačných úloh prezidenta je aj rokovanie z členskými organizáciami, ktoré sú v meškaní 

platenia členských príspevkov. V súčasnom období sa kríza premieta aj do týchto skutočností a aj do 

reakcií oficiálnych predstaviteľov komôr. Diskutoval sa prípad Belgicka a Poľska. 

V oblasti spolupráce s riaditeľstvami to bola za posledný rok konferencia v Amsterdame 

spoluorganizovaná s Generálnym riaditeľstvom prostredia v rámci valného zhromaždenia v apríli 2012  

a kolokvium, ktoré prebehlo na zhromaždení v novembri. 

V oblasti strategického rozvoja a práce  v ACE to boli pracovný workshop zameraný na kvalitu prostredia 

v Sofii, a workshop v Dubline zameraný na komunikáciu. ACE v tomto období uskutočnila vnútornú 

štúdiu o fungovaní architektov v jednotlivých členských krajinách EU . 

V architektonickej agende v Európskej únii sú prirodzenými partnermi ACE inštitúcie zaoberajúce sa 

jednotlivými oblasťami architektonického prostredia – výuka EAAE ; architektonická politika EFAP;  

uznávanie diplomov ENACA...  Vzájomná prepojenosť s týmito inštitúciami na jednej strane vytvára 

systémový tlak na udržanie – zvyšovanie povedomia o architektúre a architektoch v EU, ale zároveň 

v mnohom duplikuje prácu aj chápanie vzťahov medzi nimi. V architektonickej oblasti je to aj spolupráca 

s UIA ( Medzinárodnou úniou architektov) a hlavne jej dvoma Európskymi regiónmi, a spolupráca 

a aktívna účasť na hlavných Európskych aj svetových architektonických podujatiach – Bienále 

v Benátkach, Moskve, každoročnom valnom zhromaždení AIA v Amerike...  

V oblasti vnútornej práce ACE sa v poslednom období vypuklejšie prejavil nedostatok práce na 

Architektonickom trhu v Európe a z toho vyplývajúce vitálne problémy architektov aj architektonických 

asociácií. Samozrejme do popredia vystúpili otázky členstva a členských príspevkov a zároveň existencia a 

použitie fondu solidarity. Zároveň s tým aj otázka využívania najnovšej komunikačnej techniky ( SKYPE 

konferencie pracovných skupín) pre redukciu nákladov a optimalizáciu cestovných výdajov. Zároveň bola 

predstavená idea aktívnej prezentácie každej členskej sekcie na valnom zhromaždení v lete 2013.  

Jednou z mimoriadne dôležitých aktivít ACE sú aj projekty –financované granty z EU, v ktorých ACE hrá 

koordinačnú úlohu a ktoré začínajú prinášať výsledky pochopenia architektov a spolupráce s inými 

európskymi partnermi aj výsledky finančné pre fungovanie úradu.  

 



Rozpočet. Na návh finančnej komisie o medziročné zvýšenie členských príspevkov o 4% bol rozpočet ACE 
zvýšený o 1%. 
 

Ian Pritchard (Anglicko) – generálny sekretár ACE ktorý je na tomto poste od januára 2012 predstavil 

celú štruktúru ACE a štruktúru Európskych inštitúcií vo vzťahu k architektom a architektúre. Zároveň 

upozornil na hlavné oblasti súčasného zamerania ACE vo vzťahu k novo sa formujúcim direktívam EU – 

hlavne direktíve o prístupe k trhu a direktíve o verejnom obstarávaní. 

Následne predstavili svoju prácu za posledné obdobie koordinátori troch tematických oblastí, do ktorých 

sú pracovné skupiny ACE rozdelené.  

Prístup k profesii ( tematická oblasť 1) koordinátor Wolfgang Hack ( Nemecko) spolu s Toile O´Muiré 

(Írsko) predstavili rokovania na rôznych úrovniach pri príprave direktívy pre prístup k trhu, v ktorej sa 

dokonale mieša akademický titul a profesijným titulom. Vzhľadom na skutočnosť, že nie všetky štáty EU 

historicky požadovali ďalšiu prax po získaní akademického titulu pre získaní prístupu k praxi – 

profesijného titulu tendencie od 4(roky akademického vzdelania)+2 (roky praxe) cez 5+1 po 5+0 oscilujú 

permanentne na rokovacích stoloch a rôznych úrovniach nejednotnosť národných koordinátorov – 

reprezentantov vlád členských štátov EU a samotných asociácií vnáša do celého procesu tragikomický 

chaos.  A tak sa už po viac ako 15 rokov EU borí s problémom regulácie – deregulácie našej profesie 

a kolegovia s UIA iba upozorňujú, že znižovanie latky v Európe môže diskriminovať európskych 

architektov na svetovom trhu a že tým, že Európa dovolí menej skúseným či kratšie vzdelaným 

architektom okamžite samostatne pracovať nevyrieši . skôr zhorší pretlak ponuky nad dopytom 

v architektonickom sektore v Európe. 

Do tejto tematickej oblasti patrí aj pracovná skupina pre  „Kontinuálne profesijné vzdelávanie (CPD)“  

ktorá v spolupráci s UIA pracuje na definícii spoločných smerníc pre národné systémy kontinuálneho 

vzdelávania(CPD)  a nedávno založená pracovná skupina „Profesionálnych pracovných skúseností 

(PPE)“, ktorá zbierajúc  dáta a definujúc svoju pracovnú náplň už vytvára významnú podporu 

argumentácii ACE pri nových úpravách direktívy o prístupe k povolaniu.  Ďalšími sú -  pracovná skupina   

„Otázok a problémov regulovania“ ktorá skúma dopady právnych rozhodnutí Európskeho súdneho 

dvora v oblasti architektúry na našu profesiu a pracovná skupina „ Akreditácie a hodnotenia „ ktorá by 

mala prezentovať komplexné výsledky práce na  valnom zhromaždení v roku 2013 a zaoberá sa práve 

otázkami prístupu k trhu a akademického vzdelania. 

Druhou tematickou oblasťou je „Výkon profesie“. Ktorej koordinátorom je v súčasnosti  Pierre-Henri 

Schmutz ( Švajčiarsko) V nej pracovná skupina  „Verejného obstarávania“ vedúci Thomas Mailbaum( 

Nemecko) pripravuje postoje ACE voči novo sa upravujúcej direktíve EU . Pracovná skupina „Rozsah 

architektonických služieb“ vedené Philipom Ridgwayom (Francúzsko), mapuje rozsah služieb 

architektov v jednotlivých štátoch EU a zahájila výskumnú štúdiu o tejto oblasti, ktorej výsledky budú 

publikované . Nadväzujúc na rozsah architektonických služieb pracovná skupina „ Poistenie“ vedená 

v danom čase Pawlom Kobylanskim (Poľsko) zatiaľ mapuje poistné systémy v jednotlivých členských 

štátoch EU a za cieľ má definovať systém ktorý by vedel pokryť zodpovednosť a poistenie v rámci EU. 



Pracovná skupina „Obchodovanie v službách“ vedená  Ianom  Pritchardom sa venuje rokovaniam 

o reciprocite možnosti pôsobenia architektov na rôznych kontinentoch  Európa – Amerika. 

Treťou tematickou oblasťou je „“Architektúra a kvalita života“ ktorej koordinátorom je Nicholas 

Galabov (Bulharsko). V tejto oblasti je to pracovná skupiny „ Direktíva energetickej účinnosti“ vedenej 

Thomasom Haasom( Nemecko). Tato skupina pripravila kolokvium konajúce sa počas valného 

zhromaždenia v ktorom sa akcentovala hlavne potreba kontextuálneho prístupu k aplikácii agendy 2020 

a potrebe trvalého programu zvyšovania kvalifikácie v oblasti zvyšovania energetickej sebestačnosti. 

Ďalšími pracovnými skupinami sú „Prostredie a udržateľná architektúra“, „Urbánne otázky“ vedúci 

Antonio Borghi (Taliansko) a „Bývanie“ novo obnovená pod vedením Teresou Taboas (Španielsko). Táto 

tematická oblasť zrealizovala workshop v Sofii v roku 2012.  

V rámci valného zhromaždenia bol prerokovaný rozpočet predkladaný finančnou komisiou 

a prerokovávané otázky vystúpenia či vylúčenia niektorých členských štátov kvôli nesplateniu členských 

príspevkov.  

Valné zhromaždenie tiež potvrdilo novo navrhnutých kandidátov  do výkonného výboru v rámci 

rotačného systému. Sú to  

Estónsko: Indrek Näkk  
Malta: Vincent Cassar 
Slovensko: Martin Drahovsky 
Turecko: Bulent Batuman 
Spojené kráľovstvo: David Falla 
 
Zároveň valné zhromaždenie zvolilo na uvoľnené miesto vo výkonnom výbore Pierra-Henri Schmutza( 
Švajčiarsko) 
 
 
PROJEKTY EU 
 
V rámci valného zhromaždenia boli prezentované v samostatnom bloku projekty financované zo 

štrukturálnych fondov EU v ktorých je ACE zaangažované. Jedná sa o 4 Európske výskumné projekty  

v rámci 7 rámcového programu EU(FP7) a jeden projekt v rámci programu „ Inovácia a súťaživosť“ 

Open House – FP7 (január 2010 – jún 2013). 

Na projekte spolupracuje 20 partnerov.  Cieľom je vytvorenie a zavedenie spoločnej Európskej 

metodológie hodnotenia pre projektovanie a výstavbu udržateľných budov. V súčasnosti sa hodnotí 67 

prípadov z 35 krajín celej Európy. Projektu bola vzhľadom na rozsah a komplexnosť udelené predĺženie 

o 6 mesiacov. 

 Shelter – IEE projekt (jún 2010 – máj 2013) 

V projekte je zaangažovaných 10 partnerov. Projekt združuje organizácie sociálneho bývania a Európske 

profesijné organizácie pre testovanie a zavedenie metód integrovaného projektovania v energetickej 



obnove sociálnych domov. V rámci projektu ACE úspešne vystúpila počas týždňa Európskeho energeticky 

udržateľného týždňa. 

Trainbuild – IEE ( január 2011 – december 2012) 

V projekte je zaangažovaných 10 partnerov. Projekt bol decembri úspešne zavŕšený na prezentácii 

v Bruseli. Projekt bol zameraný na vlastníkov obytných budov, ktorí nemali záujem o zlepšenie 

energetickej kvality svojej budovy kvôli takzvanému fenoménu  „ Rozdelených stimulov“ 

LEEMA- FP7  (január 2012 – december 2015) 

V projekte je zaangažovaných 14 partnerov. Cieľom je rozvoj nových anorganických izolačných 

materiálov pre murované konštrukcie. Úlohou ACE je zabezpečenie komunikácie a technická koordinácia 

v priemyselnej aplikácii. 

INSPIRE – FP7 ( október 2012 – september 2016) 

V projekte je zaangažovaných 24 partnerov. Cieľom projektu je vytvorenie a a demonštrovanie 

systémového balíka hĺbkovej energetickej renovácie budov a databázy týchto budov v krajinách EU: ACE 

je zodpovedná tiež za rozširovanie tohto projektu. databázy budov. 

 

Ing.arch. Martin Drahovský 

 


